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Tid: 12:30–14:15 

Plats: KS-salen, Rådhuset 

Paragrafer: 1 - 10 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Maria Nilsson (C)  

Britt Olsson (M) anmält förhinder 

Elisabet Lann (KD) 

Hillevi Werring (MP) 

Mariette Höij Risberg (D) anmält förhinder 

Monica Påhlson (L) anmält förhinder 

Peter Svensson (V) 

Lisen Forssell (SD) 

 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen anmält förhinder  

Ulf Johansson 

Anna-Lena Stjernlöf 

 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

 

PRO 

Sven Carlsson anmält förhinder 

Birgitta Ljungström Bengtsson anmält förhinder 

Tommy Emanuelsson 

 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad 

Kerstin Ekberg 

 

RSE 

Anneli Ylijärvi anmält förhinder 

 

SEKL 

Simo Sinkkonen 



Protokoll (nr 5 

Sammanträdesdatum: {{2025-05-22} 

 

 

Göteborgs Stads pensionärsråd 

 
  

Göteborgs Stads pensionärsråd, protokoll 2 (7) 

Sekreterare 

 Erica Thulin Manderhjelm, SLK 

 

Övriga närvarande 

Emma Löwendahl, SLK 

                    

 

Justeringsdag: 2025-05-23 
 

Underskrifter 

  

Sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm 

  

 

Ordförande 

Marina Johansson (S) 

  

Justerande 

Kerstin Ekberg, RPG 
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§ 1 Mötets öppnande 12:30 
Ordförande Marina Johansson (S) förklarar mötet öppnat och hälsar alla välkomna.  

§ 2 Upprop 
Samordnare Erica Thulin Manderhjelm genomför upprop och antecknar frånvaro. 

§ 3 Val av justerare 
Beslut i rådet: Rådet utser Kerstin Ekberg, RPG, till justerare för dagens protokoll. 

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet.  

§ 4 Fastställande av dagordning  
Beslut i rådet: Rådet fastställer föreslagen dagordning, med tillägg av två övriga punkter 

som förs till § 9, samt ändring av § 5 till Föregående protokoll. 

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

§ 5 Föregående protokoll (2025-04-29) 
Beslut i rådet: Rådet beslutar godkänna föregående protokoll med två korrigeringar 

enligt nedan.  

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

Kerstin Ekberg, RPG, föreslår en korrigering i §7 med formuleringen ”i rådet ingående 

pensionärsorganisationer har lokaler runt om i staden, i vilka man gärna ser ett samarbete 

för kompetenshöjning inom exempelvis digitalisering och AI.” 

Vidare korrigering av namn, där korrekt namn ska vara Irene Myrén. 

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
Ordförande Marina Johansson (S) berättar om att kommunstyrelsen den 21 maj lyssnade 

till redogörelse för stadens arbete med att effektivisera administration och minska 

kostnader för IT. Många av stadens system börjar vara omoderna, och kan kräva ganska 

mycket tid för hantering. Att uppdatera och byta ut systemen är ett hela tiden pågående 

arbete, som har betydelse för exempelvis välfärdsnämndernas förutsättningar att använda 

befintliga resurser för att erbjuda god och likvärdig service till invånare i staden.  

KS beslutade även den 21 maj att fastställa Göteborgs Stads plan mot hemlöshet 2025–

2026.  S, V och MP, med särskilt yttrande C, hade lämnat ett yrkande om förbättrade 

förutsättningar för Göteborgs nöjes- och kulturliv.. Ärendet bifölls, se namn och innehåll, 

och ett par exempel är förslag om att ordna sommar-gågator och sommar-torg i olika 

delar av staden.  
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Slutligen berättade Peter Svensson (V) och Marina Johansson (S) om att de den 21 maj 

lyssnade på en dragning med bostadsbolagets styrelse, där fokus var på Västra Järnbrott 

och hur man i området planerar utökning av trygghetsbostäder. I området finns många 

lägenheter, och mötet präglades av mycket entusiasm och vilja att tillgängliggöra flera 

trygghetsbostäder. Upp mot 50 % av dagens hyresgäster har bott i området i 25 år eller 

mer, och man har en mycket aktiv hyresgästförening. Utökningen av trygghetsbostäder 

rör ombyggnad i befintligt bestånd, ingen nybyggnation. Marina påpekade att detta kan 

leda till framtida samtal mellan bostadsbolagen och GPRs arbetsgrupp för boendefrågor.  

§ 7 Gäst Emma Löwendahl, SLK 
trygghetsskapande och 
brottsförebyggande avdelningen 13:00 -
13:45 

Emma Löwendahl, SLK, håller ett anförande och visar bildspel, som sänds ut till rådets 

ledamöter efter mötet.  

Emma arbetar som planeringsledare på stadsledningskontoret, inom området Utveckling 

och hållbarhet, avdelningen Brottsförebyggande och trygghet. Hennes perspektiv är 

framför allt övergripande och strategiskt, men hon har också förberett sitt bildspel med 

konkreta exempel på stadens brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete.  

Rådets ledamöter erbjuds möjlighet att ställa frågor under anförandet, och punkten 

avslutas sedan med dialog. 

Emma inleder med att beskriva hur det brottsförebyggande och trygghetsskapande 

programmet 2022-2026 är uppbyggt, och att intentionen är att alla stadens förvaltningar 

och bolag ska vara delaktiga i detta arbete utifrån sina respektive ansvarsområden.  

Vidare berättar Emma om stadens arbete med att skapa en lägesbild över hela staden, ett 

samarbete med bland andra polisen som syftar till att ge en samlad bild av vad som hänt, 

vad som händer idag och vad som kommer att hända i stadens arbete för en jämlik och 

trygg stad. Lägesbilden visar bland annat att brottsligheten över lag faktiskt minskar. 

Samtidigt kan vi se att de brott som begås också blir grövre. Bilden visar också att det 

finns en kategori brott som ökar, och det är bedrägeribrott. Personer med 

funktionsnedsättningar, precis som äldre är också särskilt utsatta för denna slags 

brottslighet.  

Några av de frågor som rådets ledamöter spelar in har samlats nedan: 

- Allt fler yngre blir involverade i brottslighet, och att de också begår allt grövre 

brott. Det är ett mycket angeläget fokusområde inom det brottsförebyggande och 

trygghetsskapande samarbetet.  

- Lägesbilden visar att både assistansverksamhet och olika boendeformer är 

exempel på områden där kriminella organisationer skapat utrymme. En annan 
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aspekt är att brukare i boenden kan ha anhöriga som tillhör kriminella nätverk 

och har ett våldskapital, vilket kan påverka tryggheten för såväl övriga boende 

som personal.  

- Ibland rekommenderas äldre att skydda sig från bedrägerier genom att inte svara 

på okända telefonnummer, och det kan vara klokt. Samtidigt kan en person ha 

stöd från ett stort antal olika medarbetare inom hemtjänst, som ringer från olika 

och okända telefonnummer – detta är en fråga som staden söker förutsättningar 

att hantera bättre.  

- En aspekt på trygghet som spelas in är hur vi äldre pratar mellan oss, om vad vi 

är rädda för och vad vi kan göra bättre? Hur kan vi exempelvis arbeta med 

generationsmöten? Det pågår en del arbete med det i staden, Mariagården är ett 

exempel, och Emma tror själv att det är åtgärder som kan ge goda effekter.  

- Stadens arbete för att motverka normaliseringen av narkotikaanvändning lyfts in, 

där projektet krogar mot narkotika är ett exempel.  

- Kvinnors och specifikt äldre kvinnors utsatthet för våld, och våld i nära relation 

är en viktig fråga, liksom att organisera stöd genom exempelvis Tantjouren, som 

särskilt riktar sig till äldre kvinnor. Vi kan se att äldre kvinnor ofta upplever att 

det är särskilt svårt att söka hjälp i sin utsatthet. 

- I det bildspel som visas finns ett otrygghetsindex som ger en bild av hur olika 

åldersgrupper upplever trygghet i staden. Ett inspel som Emma tar med sig är att 

gruppen seniorer utgörs av 65 år och uppåt, vilket i praktiken innebär ett spann på 

över 40 år. Gruppen är därigenom större än alla de övriga vuxna åldersgrupperna 

tillsammans. Det är en viktig synpunkt eftersom det är väldigt stora skillnader i 

förutsättningar mellan en 65-åring och en 95-åring. Ytterligare inspel är att 

gruppen seniorer  omfattar såväl de allra äldsta som de allra äldstas barn, vilka 

också ofta är de som behöver omhänderta och stötta sina föräldrar.  

- Avslutningsvis samtalar rådets ledamöter också om vikten av att vi som seniorer 

inte blir till alarmister som skrämmer upp varandra för mycket, och därmed 

bidrar till att äldre inte vågar och kan vara delaktiga i samhällets utbud, ta plats i 

staden och använda det digitala utbud som finns. Vi som är äldre kan mycket mer 

än vi ibland säger och tror, och det är viktigt att vi gör oss synliga och delaktiga i 

det offentliga rummet och alla sammanhang där vi kan bidra till en trygg, 

tillgänglig och trevlig stad som vi kan dela med varandra.  

§ 8 Val av arbetsgrupper / beslut om 
remissvar 

a. Svar på remiss SLK- 2024-00550 om riktlinje för arbete med 

mänskliga rättigheter och likvärdig service 

Beslut i rådet: Rådet beslutar att godkänna arbetsgruppens svar på remiss om riktlinje 

för arbete med mänskliga rättigheter och likvärdig service.  

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet.    
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b. Svar på remiss SLK 2024.00154 plan för arbete mot rasism 

Beslut i rådet: Rådet beslutar att godkänna arbetsgruppens svar på remiss om plan för 

arbete mot rasism.  

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet.    

c. Svar på remiss SLK 2023-00597 plan för att förbättra HBTQI-

personers livsvillkor 

Beslut i rådet: Rådet beslutar att godkänna arbetsgruppens svar på remiss om plan för att 

förbättra HBTQI-personers livsvillkor.  

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet.    

Punkten avslutas med en summering om vikten av att i rådet följa upp hur remissvaren 

lyfts fram i det färdiga tjänsteutlåtandet, och att rådet kan följa det vid varje sammanträde 

och ta med i årsrapporten. En notering är att det kan ta ganska lång tid från det att ett 

remissvar lämnas, till dess att ärendet behandlas i KS/KF. 

§ 9 Övriga frågor 
- Noteras att dagens sammanträde är det sista för vårterminen, och att nästa 

sammanträde är den 16 september. Särskild påminnelse eftersom dagen är en 

tisdag och tidpunkten är att sammanträdet hålls mellan klockan 10:00-12:00, och 

att pensionärsorganisationernas förmöte inleds klockan 0900. 

- Till rådets ledamöter delas också inbjudan ut till heldagen Med ålderns rätt den 

1/10. Rådets ledamöter anmäler sig efter eget intresse till dagen, inget arvode 

utgår.  Tillägg från justerare, notera att denna inbjudan avser den 1 oktober, 

medan en annan inbjudan gått ut till rådet avseende frukostträff den 10 oktober, 

den senare anordnad av Åldersvänliga Göteborg.  

§ 10 Mötet avslutas 14:15 
Ordförande Marina Johansson (S) förklarar sammanträdet avslutat, och rådets ledamöter 

tackar varandra för vårens arbete och önskar en trevlig sommar.  

 

Bilagor som sänts ut inför mötet: 
1. Kallelse med dagordning 

2. Föregående protokoll 

3. Svar på remiss om riktlinje för arbete med mänskliga rättigheter och likvärdig 

service 

4. Svar på remiss plan för arbete mot rasism 

5. Svar på remiss plan för att förbättra HBTQI-personers livsvillkor 
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Enligt uppdrag 

Erica Thulin Manderhjelm 

Tel:  031-368 04 28  

erica.manderhjelm@stadshuset.goteborg.se 

Göteborgs Stad 
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Undertecknat av följande personer

Kerstin Inger Elisabeth Ekberg
Datum: 2025-05-29 21:59:25

A G Erica Thulin Manderhjelm
Datum: 2025-05-28 08:33:09

Isabell Marina Johansson
Datum: 2025-06-02 11:16:43
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